
 

 

 

Aloite sipoolaisten Sipoon Energian asiakkaiden määräaikaisten sähkösopimusten 
kohtuullistamiseksi - Perussuomalaisten valtuustoryhmä ym. 

 

Valtuusto 30.10.2023 § 102  

  

Perussuomalaisten valtuustoryhmä ja 2 muuta valtuutettua jättivät 
aloitteen, jossa esitetään, että Sipoon kunta edellyttää osaomistamansa 
Keravan Energian ryhtyvän toimenpiteisiin, jotta omistajakuntien asukkaille 
sallitaan maksuton mahdollisuus irtisanoa kohtuuttomat määräaikaiset 
sopimukset tai että kohtuuttomia sopimushintoja leikataan nykyhintatasoa 
vastaavaksi.  

Päätös Valtuusto merkitsi aloitteen tiedoksi.    

Liitteet  

 
Kunnanhallitus 27.11.2023 § 368  

  
Valmistelija: hallintopäällikkö Jenni Björksten, jenni.bjorksten(at)sipoo.fi 

Aloitteen johdosta Sipoon Energia Oy:lta on pyydetty vastinetta, jonka 
johtopäätöksissä todetaan seuraavaa: 

Sipoon Energia ymmärtää erittäin hyvin syksyllä 2022 tehtyjen 
määräaikaisten kaksivuotisten paikallissähkösopimuksista aiheutuneen 
huolen kuluttajille. Vaarantamatta yhtiön tulevaisuutta Sipoon Energia on 
omistajapolitiikkansa, arvojensa ja strategiansa mukaisesti jo kolmesti 
pystynyt laskemaan Paikallissähkön hintaa olemassa oleville asiakkaille. 
Tämä on ollut erittäin poikkeuksellinen toimenpide. Tällä hetkellä 
Paikallissähkön hintataso 1.12. tehtävän muutoksen jälkeen on jo erittäin 
kilpailukykyinen jopa tällä hetkellä tehtävien uusien sopimusten suhteen. 
On huomattava, että myös ennen kolmatta hinnan laskua, Paikallissähkön 
hinta Kuluttajariitalautakunnan suosituksen kohtuullisen hinnan 
määritelmän mukaan on erittäin kohtuullinen, ja alittaa selvästi lautakunnan 
laskentatavan mukaisen verrokkihinnan eli Paikallissähkön 
voimassaoloaikana tarjottujen määräaikaisten sopimusten keskihinnan 
erityisesti kun huomioidaan vielä asiakkaiden energiakriisin vaikutusten 
helpottamiseen saama sähkötuki.  

Sipoon Energia kannalta määräaikaisten sähkösopimusten takautuva 
muuttaminen olisi erittäin ongelmallinen. Määräaikaisten sähkösopimusten 
irtisanominen aiheuttaisi yhtiölle hallitsemattoman liiketaloudellisen riskin. 
Ääritapauksessa tämä voisi johtaa siihen, että yhtiöllä ei olisi jatkossa 
mahdollisuutta tarjota asiakkailleen määräaikaisia sähkösopimuksia.   

Paikallissähkösopimusten sovittelu voi olla ongelmallista osakeyhtiölain ja 
sähkömarkkinalain näkökulmasta. Irtisanomisehdon lisääminen 
määräaikaisiin paikallissähkösopimuksiin takautuvasti merkitsisi kyseisten 
sopimusten sovittelua ja tämä muodostaisi merkittävän riskin nykyisen 
toimintatavan jatkuvuudelle.   



 

 

Määräaikaisille paikallissähkösopimuksille takautuvasti lisättävä 
irtisanomisehto tulisi olemaan juridisesti ongelmallinen, joka voisi johtaa 
arvaamattomaan kehityskulkuun kaikkien muidenkin sopimuksien osalta.   

Keravan Energian / Sipoon Energian toimitusjohtaja Jussi Lehto on 
kutsuttu valtuuston kokoukseen tämän aloitteen käsittelyn yhteydessä. 

Esittelijä Kunnanjohtaja Grannas Mikael 

Ehdotus Kunnanhallitus merkitsee vastineen tiedoksi. Lisäksi kunnanhallitus antaa 
asian valtuustolle tiedoksi ja esittää, että aloite on täten loppuun käsitelty.        

Käsittely   

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

 
Liitteet 
 
Valtuusto 11.12.2023 § 117    

1044/00.04.01/2023    

 

Kunnanhallituksen ehdotus 

 Valtuusto merkitsee vastineen tiedoksi ja päättää, että aloite on täten 
loppuun käsitelty.   

Käsittely  

Päätös Valtuusto hyväsyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen.   

Liitteet  

 

Liite 1 - Aloite sipoolaisten Sipoon Energian asiakkaiden määräaikaisten sähkösopimusten 
kohtuullistamiseksi, Perussuomalaiset ym. 
Liite 2 - Sipoon Energia Oy vastine 30.10.2023 valtuustoaloitteeseen 
 


